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Alin Chitu (MF): Cerea de derogare pentru implementarea generalizata a e-Facturii

a fost trimisa înca de anul trecut

Cerea de derogare pentru implementarea generalizata a e-Facturii  a fost trimisa înca de anul trecut, iar

generalizarea implementarii ar  putea avea avea loc în una sau doua luni de la aprobarea primita din 

partea Comisiei Europene, a declarat, miercuri, Alin Chitu, secretar de  stat în Ministerul Finantelor.

"Directiva europeana privind facturarea prevede ca trebuie sa solicitam o  derogare pentru implementarea

generalizata a e-Facturii. Cerea de  derogare a fost trimisa înca de anul trecut. Proiectul de act normativ  din

Parlament asa cum a fost ajustat de catre colegii nostri  parlamentari prevede faptul ca vom generaliza

implementarea e-Facturii  în termen de o luna sau doua luni de zile de la primirea derogarii din  partea Comisiei

Europene pentru aplicarea generalizata a e-Facturii.  Deci acesta este stadiul. Pe de alta parte, din perspectiva 

administrativa, vorbim de aceste eforturi de digitalizare care sunt de  ambele parti, atât din partea mediului de

afaceri, cât si din partea  autoritatilor publice", a precizat Alin Chitu, la masa rotunda  "Incluziune financiara si

digitala: Solutie pentru IMM-uri", organizata  de Asociatia de Plati Electronice din România (APERO) în

parteneriat cu  Parlamentul României.

El a spus ca autoritatile au ales implementarea "cu bune si cu rele" a  masurilor e-Factura, SAF-T, iar de anul

acesta si e-Transport, dar  aceste lucruri implica niste dezvoltari si niste capacitati implementate  într-un termen

foarte scurt de catre mediul public. Alin Chitu a  mentionat ca si pentru parteneri privati este un efort foarte mare

în  a-si ajusta sistemele informatice si a raspunde la solicitarile de  informatii pe care le primeste ANAF.

Totodata, sursa citata a aratat ca ministrul Finantelor a solicitat o  analiza a companiilor pe baza bilanturilor pentru

a vedea ce poate face  statul astfel încât capitalizarea societatilor comerciale sa creasca.

La rândul sau, Florin Jianu, presedintele Consiliului National al  IMM-urilor din România (CNIPMMR), a afirmat

ca "din pacate, în România,  digitalizarea înseamna dublarea unui proces administrativ". El a  explicat ca pâna

acum se cereau documentele în format scris, iar în  prezent se cer si scris si online pentru ca valoarea documentelor

scrise  este incontestabila fata de cele online.

De asemenea, Jianu a precizat ca în discutiile pe care le-a avut cu  ministrul Finantelor a cerut ca e-Factura sa fie

obligatorie, pentru ca  daca este optionala o vor utiliza tot cei care sunt corecti.
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